



UNIA GOSPODARCZA REGIONU ŚREMSKIEGO
- ŚREMSKI OŚRODEK WSPIERANIA MAŁEJ PRZEDSIĘBIORCZOŚCI

ul. Okulickiego 3, 63-100 Śrem
tel.: 61 283 27 04
www.unia.srem.com.pl
e-mail:unia@srem.com.pl
NIP 7851708599
KRS 0000198024
REGON 411559462

Zestawienie wsparcia dla przedsiębiorców i samozatrudnionych

Rodzaj podmiotu	Bez warunków spadku obrotów – pomoc powszechna	Z warunkami
Samozatrudniony (niezatrudniający pracowników)	1. Zwolnienie ze składek do ZUS przez 3 miesiące (marzec, kwiecień i maj 2020 r.), jeśli przychód w miesiącu poprzedzającym złożenie wniosku jest niższy niż 15.361 zł. Miejsce składania wniosku: Zakład Ubezpieczeń Społecznych	1. Świadczenie postojowe – 2080 zł (80% minimalnego wynagrodzenia), jednorazowo, jeśli samozatrudniony nie zawiesił firmy i przychód w miesiącu poprzedzającym złożenie wniosku niższy o 15% niż w poprzednim miesiącu i nie był wyższy niż 15.681 zł lub zawiesił firmę po 31 stycznia 2020 r., a przychód nie przekroczył ww. kwoty. Miejsce składania wniosku: Zakład Ubezpieczeń Społecznych
	2. Świadczenie postojowe – 1300 zł dla osób rozliczających się kartą podatkową. Miejsce składania wniosku: Zakład Ubezpieczeń Społecznych	2. Dofinansowanie z urzędu pracy od 1300 do 2340 zł miesięcznie (przez maksymalnie przez 3 miesiące), jeśli samozatrudniony odnotował spadek obrotów (liczą się dwa miesiące 2020 r. do dwóch miesięcy 2019 r.) w wysokości: – 1300 zł, jeśli spadek obrotu o 30-50% – 1820 zł, jeśli spadek o 50-80% – 2340 zł, jeśli spadek o 80% i więcej.

		Miejsce składania wniosku: Powiatowy Urząd Pracy
Mikrofirma 1-9 osób	1. Zwolnienie ze składek do ZUS przez 3 miesiące (marzec, kwiecień i maj 2020 r.) właściciela (jeśli prowadzi firmę w formie działalności gospodarczej) i za wszystkich pracowników (także niezatrudnionych na etatach). Miejsce składania wniosku: Zakład Ubezpieczeń Społecznych	1. Dofinansowanie z urzędu pracy od 1300 do 2340 zł miesięcznie (wraz ze składami społecznymi należnymi od pracodawcy) na osobę zatrudnioną, jeśli odnotowała spadek obrotów (liczą się dwa miesiące 2020 r. do dwóch miesięcy 2019 r.) w wysokości: – 1300 zł na jednego pracownika, jeśli spadek obrotu o 30–50% – 1820 zł na jednego pracownika, jeśli spadek o 50–80% – 2340 zł na jednego pracownika, jeśli spadek o 80% i więcej. Dofinansowanie wypłacane przez 3 miesiące. Miejsce składania wniosku: Powiatowy Urząd Pracy
		2. Dopłata do pracownika wysłanego na przestój przez 3 miesiące – pracodawca może takiemu pracownikowi obniżyć wynagrodzenie do minimalnej pensji (2600 zł) i otrzymuje wtedy 1300 zł + składki na ubezpieczenia społeczne od państwa. Aby przedsiębiorca mógł skorzystać ze wsparcia musi zanotować 15% spadek obrotów w 2 miesiącach 2020 r. w stosunku do 2 miesięcy 2019 r. lub 25% spadek obrotów w miesiącu z 2020 r. w

	2. Pożyczka 5.000 zł z urzędu pracy na pokrycie kosztów bieżących działalności, spłacana przez 12 miesięcy z możliwością umorzenia, jeśli firma przez 3 miesiące od otrzymania pożyczki mikroprzedsiębiorca nie zwolni pracowników Miejsce składania wniosku: Powiatowy Urząd Pracy	stosunku do poprzedniego miesiąca z 2020 r. (może być kolejnych 30 dni, niekalendaryzowany miesiąc). Miejsce składania wniosku: Wojewódzki Urząd Pracy 3. Dopłata do zatrudnienia pracownika z obniżonym wymiarem czasu pracy przez 3 miesiące – pracodawca może obniżyć ten wymiar do 80% normalnego (nie więcej niż do ½ etatu), maksymalnie do pensji minimalnej (2600 zł). Przedsiębiorca w takiej sytuacji otrzymuje 50% pensji pracownika plus składki na ubezpieczenie społeczne należne od niej, ale nie więcej niż 40% średniej pensji z IV kw. 2019 r., tj. 2452 zł (2079 zł pensji i 373 zł składek). Miejsce składania wniosku: Wojewódzki Urząd Pracy
Wszystkie firmy bez względu na wielkość (dotyczy firm zatrudniających do 249 osób)		1. Dopłata do pracownika wystanego na przestój przez 3 miesiące – przedsiębiorca może takiemu pracownikowi obniżyć pensję do minimalnej pensji (2600 zł) i otrzymuje wtedy 1300 zł + składki na ubezpieczenia społeczne od państwa. Aby przedsiębiorca mógł skorzystać ze wsparcia musi zanotować 15% spadek obrotów w 2 miesiącach 2020 r. w stosunku do 2 miesięcy 2019 r. lub 25% spadek obrotów w miesiącu z 2020 r. w stosunku do poprzedniego miesiąca z 2020 r. (może być kolejnych 30 dni, niekalendaryzowany miesiąc). Miejsce składania wniosku: Wojewódzki Urząd Pracy

		2. Dopłata do zatrudnienia pracownika z obniżonym wymiarem czasu pracy przez 3 miesiące – pracodawca może obniżyć ten wymiar do 80% normalnego (nie więcej niż do ½ etatu), maksymalnie do pensji minimalnej (2600 zł). Przedsiębiorca w takiej sytuacji otrzymuje 50% pensji pracownika plus składki na ubezpieczenie społeczne należne od niej, ale nie więcej niż 40% średniej pensji z IV kw. 2019 r., tj. 2452 zł (2079 zł pensji i 373 zł składek). Miejsce składania wniosku: Wojewódzki Urząd Pracy
		3. Dofinansowanie z urzędu pracy od 1300 do 2340 zł miesięcznie (wraz ze składkami społecznymi należnymi od pracodawcy) na osobę zatrudnioną, jeśli odnotowała spadek obrotów (liczą się 2 miesiące 2020 r. do dwóch miesięcy 2019 r.) w wysokości: – 1300 zł na jednego pracownika, jeśli spadek obrotu o 30–50% – 1820 zł na jednego pracownika, jeśli spadek o 50–80% – 2340 zł na jednego pracownika, jeśli spadek o 80% i więcej. Dofinansowanie wypłacane przez 3 miesiące. Miejsce składania wniosku: Powiatowy Urząd Pracy